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Abstract (en)
The rolling winding device (1) has two rollers (2,3), at which a winding reel (5) fits with the windings. An oscillation sensor arrangement determines
the oscillation of the rollers. A control unit (20) is provided with an actuator, with which the rollers are shifted. The oscillation sensor arrangement
detects the oscillation of the rollers in an instantaneous manner. A rotational speed measuring unit determines the rotational speed of the winding
reel and is connected with the control unit. An independent claim is included for a method for winding a material web to a winding reel.

Abstract (de)
Es wird eine Rollenwickelvorrichtung (1) angegeben mit mindestens einer Walze (2, 3), an der eine Wickelrolle (5) beim Wickeln anliegt, einer
Schwingungssensoranordnung (16-19), die eine Schwingung der Walze (2, 3) ermittelt, einer Steuereinrichtung (29) und mindestens einem
Stellorgan (10, 11), mit dem die Walze (2, 3) verlagerbar ist. Man möchte Schwingungen beim Wickeln klein halten. Hierzu ist vorgesehen, dass die
Schwingungssensoranordnung (16-19) die Schwingung der Walze (2, 3) unmittelbar erfasst und eine Drehzahlmesseinrichtung (21, 22; 23, 24), die
die Drehzahl der Wickelrolle (5) ermittelt, mit der Steuereinrichtung (20) verbunden ist.
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